

**ဗမာ့လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့သည် ကလေးများအတွက်အကာအကွယ်ပေးရေးနှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှုတို့မှ ကာကွယ်တားဆီးပေးရေးတို့အတွက် ကတိဝန်ခံချက်ပေး ပြီးဖြစ်သည်**

မတ်လ ၁၉ရက်၊ ၂၀၁၄ခုနှစ် Geneva တွင် အစိုးရတပ်ဖွဲ့မဟုတ်သော မြန်မာ/ဗမာ နိုင်ငံ၏ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဖြစ်သော ချင်းအမျိုးသား တပ်ဦး (CNF) နှင့် ယင်း၏ ချင်းအမျိုးသားစစ်တပ် (CNA) မှ ကိုယ်စားလှယ်များသည် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအတွင်းတွင် ကလေးများအားအကာအကွယ်ပေးသည့် Geneva Call ၏ သဘောတူစာချုပ် ၊ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအတွင်း ကလေးများကို အကာအကွယ်ပေးသည့် သဘောတူစာချုပ် နှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုမှ တားမြစ်ခြင်း နှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများဆန့်ကျင်ခြင်းများအတွက် သဘောတူစာချုပ် ကို လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့သည်။

၂၀၁၂ တွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် CNF/CNA သည် မြန်မာနိုင်ငံ အနှောက်မြှောက်ပိုင်းတွင် နေထိုင်သော တိုင်းရင်းသားစုဖြစ်သည့် ချင်းလူမျိုးများသည် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့် ရရှိရေးအတွက် ဆယ်စုနှစ် (၃) စု ကျော် တိုက်ပွဲဝင်လာခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ဤ သဘောတူစာချုပ် နှစ်ချက်အား လက်မှတ်ရေးထိုးရာတွင် CNF/CNA သည် ကလေးများအားအကာအကွယ်ပေးရေး နှင့်လိင်ဘက်ဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှုမှ တားမြစ်ရေးတို့အတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စံနမူနာသတ်မှတ်ချက်အမြင့်ဆုံး အတိုင်း လိုက်နာလုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် CNF/CNA သည် ၁၈ နှစ်အောက်ကလေးငယ်များအား စစ်သားအဖြစ်စုဆောင်းခြင်း သို့မဟုတ် စစ်ပွဲတွင်အသုံးပြုခြင်းအတွက် ခွင့်မပြုရန်နှင့် ပဋိပက္ခအကျိုးဆက်များမှ ကာကွယ်ရန် အင်တိုက်အားတိုက်လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။ လိင်ဘက်ဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှုများနှင့်ဆိုင်သော မကြာခဏ သတင်းပို့ခံရသည့်ဒေသတွင် CNF/CNA သည် မည်သည့် လိင်အကြမ်းဖက်ပုံစံမျိုးများကိုမဆို ပြင်းထန်စွာ ပိတ်ပင်ရန်နှင့် ၎င်းအပြင် ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်းနှင့် ပြုလုပ်နေဆဲ ဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းတွင် အမျိုးသမီးများပါဝင်ရန်လည်း ထပ်မံ အတည်ပြုပါသည်။

ဤကတိဝန်ခံချက်သည် ၂၀၁၀ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှ Geneva Call ၏ ဒေသဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင် ဆွေးနွေးပွဲ “လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခကာလတွင် အမျိုးသမီးများနှင့် မိန်းကလေးများအားအကာအကွယ်ပေးရေးကို တိုးတက်မြှင့်တင်မှု” နှင့် ၂၀၁၂ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ကလေးများအားအကာအကွယ်ပေးခြင်းနှင့် လိင်အကြမ်းဖက်မှုမှ တားဆီးခြင်း နှစ်ခုစလုံးအတွက်ပေးသည့် သင်တန်းများတွင် CNF ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု အပါအဝင် Geneva Call အားဖြင့် ထိုအကြောင်းအရာများအပေါ်တွင် နှစ်များစွာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီးနောက် ထွက်ပေါ်လာသော အရာဖြစ်သည်။

“ဤ သဘောတူစာချုပ် နှစ်ချက်အား ကျွန်ုပ်တို့၏ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းသည် ပဋိပက္ခတွင် မပါဝင်သောသူများ ထိခိုက်မှုအန္တရာယ်မှ လျော့နည်းလာစေရန် ကျွန်ုပ်တို့ ဦးစားပေးရှာဖွေလုပ်ဆောင်ပေးသည်ကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြနေပါသည်။ AP မိုင်းများအတွက် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဤကိရိယာသစ်နှစ်မျိုးသည် လိုက်လျောညီထွေနေစေရန်အတွက် သေချာစေရန် ထိရောက်စွာ လုပ်ဆောင်သွားမည် ဖြစ်သည်” ဟု လက်ထောက်အတွင်းရေးမှူးချုပ်-၁ Paul Sitha မှ ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

၂၀၀၆ခုနှစ် တွင် CNF/CNA သည် လူသတ်လက်နက်မိုင်းများ တားမြစ်သည့် သဘောတူစာချုပ် တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ ထိုအရာသည် ယခင်က သုံးခဲ့သည့် လက်နက်များကို ပြန်လည်ဖျက်ဆီးရန် ပါဝင်သည့် ဤကတိဝန်ခံချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် စီမံချက်များ လုပ်ထားပြီးဖြစ်သည်။ ဤညွှန်ပြချက်များကို လက်မှတ်ထိုးခြင်းအားဖြင့် Geneva Call ၏ မျက်မှောက် သဘောတူစာချုပ် သုံးချက်စလုံးကို မြန်မာပြည်တွင် ပထမဦးစွာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း အဖြစ် ဖြစ်လာပါသည်။